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تکلیف ۱۲ کشور روشن شد
3 کشور دیگر به اسکار 2023 رفتند

همدلی| ژاپن، لتونی و پاناما ۳ کشــوری هســتند که 
نمایندگان خود را برای حضور در اســکار ۲۰۲۳ معرفی 
کردند. به نقل از ســینه یورو، ژاپن با فیلم »طرح ۷۵«، 
لتونی با »ژانویه« و پاناما با »پســر تولد« به اسکار نود و 
پنجم می روند. پس ازآنکه رویوسکه هاناگوچی کارگردان 
»ماشینم را بران« اســکار و شماری از جوایز مهم سال 
پیش را از آن خود کرد، حالا ژاپن امیدوار است موفقیت 
خود را با اولین فیلم بلند چیه هایاکاوار با عنوان »طرح 
۷۵« تکرار کند. این طرح خیالی برنامه ای دولتی است که 
شــهروندان سالخورده را تشویق می کند تا برای کاهش 
جمعیت پیر کشور دست به مرگ خودخواسته )اتانازی( 
بزنند.چیکو بایس بازیگر کهنه کار ژاپنی در این فیلم در 
نقش یکی از این شخصیت های سالخورده بازی می کند. 
این فیلم اولین بار در جشنواره فیلم کن امسال در بخش 
نوعی نگاه به نمایش درآمد و با تقدیر ویژه روبه رو شــد. 
به جز ســال پیش، ژاپن پیش تر در سال ۲۰۰۸ با فیلم 
»رفتگان« ساخته یوجیرو تاکیتا برنده اسکار شده و از ۶۹ 
باری که نماینده ای به اسکار معرفی کرده ۱۲ بار نامزدی 
آن را کسب کرده است.لتونی با فیلم »ژانویه« به اسکار 
می رود. این فیلم که توسط ویستورس کایریش کارگردان 
کهنه کار لتونی ساخته شده داستانی درباره بزرگ شدن 
در دورانی ســخت است و اولین بار در جشنواره ترایبکا 
در بخــش رقابتی به نمایش درآمد و برنده جایزه اصلی 
شــد. این فیلم درعین حال یک دوره پرفرازونشــیب از 
تاریخ و حرکت لتونی برای اســتقلال را روایت می کند 
که با مقاومت خشونت آمیز شوروی روبه رو شد. »ژانویه« 
محصول مشترک لتونی، لیتوانی و لهستان است. پاناما هم 
با »پسر تولد« به اسکار می رود. این فیلم ساخته آرتورو 
مونته نگرو اســت. وی پیشتر در سال ۲۰۱۹ با فیلمش 
»همه چیز تغییر می کند« به رقابت اسکار رفته بود.»پسر 
تولد« با بازی گابی گنازو، آلبی دی آبرو و جووانی آلوارز 
داستان مردی به نام جیمی است که تولد ۴۵ سالگی اش 
را در خانه ساحلی اش جشن می گیرد و دوستان نزدیکش 
را دعوت می کند تا آخر هفته ای پر از شادی داشته باشند، 
اما همه چیز وقتی جیمی اعتــراف می کند می خواهد 
قبل از پایان مهمانی به زندگی اش خاتمه دهد، متوقف 
می شــود.این هفتمین باری اســت که پاناما در رقابت 
اسکار شــرکت می کند. این کشــور اولین بار در سال 
۲۰۱۴ فیلمی را به اســکار معرفی کرد و سال پیش با 
فیلم »پلازا کاتدرال« ساخته آبنر بنائیم به فهرست کوتاه 
آکادمی راه یافت.کانادا، اکوادور، آلمان، ایرلند، لهستان، 
کره جنوبی، سوییس، تایوان و اوروگوئه پیش تر نامزدهای 
خود را معرفی کرده بودند و با معرفی این ۳ کشور اکنون 
تعداد کشورهایی که تکلیفشان روشن شده به ۱۲ کشور 
رسیده است. فهرست نهایی متشــکل از ۱۵ نامزد ۲۱ 
دسامبر اعلام می شود و پنج نامزد نهایی ۲۴ ژانویه معرفی 
می شــوند. نود و پنجمین دوره جوایز اسکار ۱۲ مارس 

۲۰۲۳ در دالبی تیاتر لس آنجلس برگزار می شود.

در یک بخش ویژه
»خانه دوست کجاست« در جشنواره 

تلوراید 2022 دیده می شود
همدلی| جشنواره تلوراید فیلم »خانه دوست کجاست« 
عباس کیارستمی را در بخشی ویژه به نمایش درمی آورد. 
به نقل از ورایتی، جشنواره فیلم تلوراید ۲۰۲۲ از نمایش 
فیلم »خانه دوست کجاست« عباس کیارستمی در بخش 
ویژه خبر داد.»خانه دوســت کجاست« محصول ۱۹۸۷ 
در بخش انتخاب کارگردان های مهمان جشنواره تلوراید 
نمایش داده می شــود.دیگر فیلم های این بخش شامل 
»واحه« ساخته لی چانگ-دونگ محصول ۲۰۰۲ از کره 
جنوبی که نماینده این کشور در اسکار سال ۲۰۰۳ بود، 
»آشنایی با دنیای بزرگ و گسترده« ساخته کایرا موراتووا 
محصول ۱۹۷۸ از شوروی، »شگفتی ها« ساخته آلیچه 
رورواکــر محصول ۲۰۱۴ ایتالیا بــا بازی مونیکا بلوچی 
برنده جایزه بزرگ شصت وهفتمین دوره جشنواره کن، 
»مرثیه یک سفر« ساخته آلکساندر سوکورف محصول 
۲۰۰۱ روســیه و هلنــد، »آتالانت« ســاخته ژان ویگو 
محصول ۱۹۳۴ فرانسه است.این بخش هر سال میزبان 
کارگردان های مهمان و فیلم های منتخب آن هاســت. 
کارگردان های مهمان امسال تلوراید کانتمیر بالاگوف و 
کایرا کووالنکو فیلم ســازان روسی هستند و این فیلم ها 
به انتخاب آن ها نمایش داده می شوند.از دیگر فیلم های 
حاضر در این دوره جشــنواره تلوراید آمریکا می توان به 
اولین نمایش جهانی فیلم هــای »زنان حرف می زنند« 
ساخته سارا پولی بازیگر و فیلم ساز کانادایی و »امپراتوری 
نور« ســاخته ســم مندس همراه تجلیل این دو چهره 
سینمایی یاد کرد.»باردو« آلخاندرو ایناریتو، »استخوان ها 
وهمه« لــوکا گوادانینو، »تار« تاد فیلد و »شــگفتی« 
سباستین للیو نیز که از فیلم های حاضر در جشنواره ونیز 
امسال هستند در تلوراید هم نمایش داده می شوند و یک 
تجلیل هم از مارک کازینز مستندســاز به عمل می آید.

فیلم هــای »نزدیک« لوکاس دونــت، »توری و لوکیتا« 
ساخته ژان پیر و لوک داردن، »یک صبح خوب« از میا 
هانسن لوو و »سرزمین خدا« اثر هلینور پالماسون هم در 
فهرست فیلم های این جشنواره قرار دارند.فیلم هایی که در 
کن با توجه روبه رو شدند شامل »زمان آرماگدون« ساخته 
جیمز گری و »دلال« ساخته هیروکازو کورئیدآ هم در 
این فهرســت جای دارند.چهل و نهمین دوره جشنواره 
تلوراید که از دیروز جمعه ۲ ســپتامبر کارش را شروع 

کرده تا ۵ سپتامبر )۱۴ شهریور( ادامه دارد.

برنامه های مدون موزه هنرهای معاصر تهران چه شد؟
نگران حشرات نباشید

همدلی| در حالی که رئیس پیشین موزه هنرهای 
معاصر تهــران درباره برنامه های مــدون این موزه 
ســخن گفته بود، الان موزه هنرهای معاصر تهران 
برنامه های مقطعی را برگزار می کند. موزه هنرهای 
معاصر تهران بعد از بازگشایی مجدد )پس از مرمت( 
در بهمن ماه ۱۳۹۹، برنامه ها و فعالیت هایش را در 
چند حوزه از ســر گرفت که در گفتگویی با رئیس 
وقــت موزه هنرهای معاصــر توضیحات کاملی در 
این مورد ارائه شــد. بر این اســاس، موزه هنرهای 
معاصــر تهران پس از بازگشــایی مجدد در بخش 
نمایشــگاهی )دو رویکرد مبتنی بر نمایشــگاه از 
آثار گنجینه و نمایشــگاه های مبتنی بر آرشیوهای 
پژوهشی(، برنامه های سینمایی، برنامه های معماری 
و برنامه های »نیو مدیا« فعالیت های خود را در سال 
۱۴۰۰ آغاز کرد اما پس از اینکه برای موزه حواشی 
پیش آمد و رئیس موزه تغییر کرد، برنامه های این 
بزرگ تریــن و مهمترین مرکز هنرهای تجســمی 
کشور نیز دستخوش تغییر شد و حتی برنامه هایی 
مثل نمایش فیلم در ســینماتک مــوزه هنرهای 

معاصر تهران اصلًا محقق نشد!
عبدالرضا سهرابی مدیرکل مرکز هنرهای تجسمی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی درباره برنامه ها و 
برنامه نمایشگاه های موزه هنرهای معاصر تهران بعد 
از انتصاب عباد رضا اســلامی به عنوان ریاست این 
موزه، به خبرنگار مهر گفت: با توجه به تعامل مرکز 
با موزه، اطلاع دارم برنامه های بسیار خوب و مدونی 
در مــوزه هنرهای معاصر تهــران در حال طراحی 
اســت که به زودی رســانه ای خواهد شد. در حال 
حاضر نیز نمایشــگاه »مینیمالیسم و کانسپچوال 
آرت« کــه تقریباً دو مــاه از افتتاحش می گذرد و 
تا اول مهرماه نیز ادامه خواهد داشــت، بسیار فاخر 
است و برای اولین بار چنین نمایشگاهی را شاهدیم.

وی در پاســخ به این پرســش که آیــا برنامه های 
نمایشــگاهی موزه هنرهای معاصر تهران همچون 
گذشته که ســالانه برنامه ریزی شده است، خواهد 
بود یا خیر، بیان کــرد: به جهت تعدد فعالیت ها و 
پیشــنهاداتی که وجــود دارد، برنامه ها را در حد و 
انــدازه موزه هنرهــای معاصر و مقطعــی در نظر 

می گیریم.
سهرابی همچنین درباره برگزاری جشنواره هنرهای 
تجســمی فجر در موزه هنرهای معاصر تهران نیز 
گفت: فصل دوم نمایشگاه »آینه در آینه« که سال 
گذشته در جریان »تجسمی فجر« در موزه برگزار 
شــد، با تغییری در موضــوع آن، در موزه هنرهای 
معاصــر تهران و بــا نمایش آثــاری مرتبط برگزار 

خواهد شد.
او در بخش دیگــری از این گفتگو با بیان اینکه از 
بابت حشرات دیده شده در برخی آثار گنجینه موزه 
هنرهای معاصر تهرآنجای نگرانی وجود ندارد، اظهار 
کرد: این موضوع مســأله ای پیچیده نیست و رفع 
خواهد شد و شما و جامعه هنری نباید نگران چنین 
اتفاقی باشــند، چراکه این موضــوع دغدغه جدی 
رئیس موزه، بنده و آقای ســالاری است. همچنین، 
پس از مرحله اول سم پاشی، مراحل بعدی سم پاشی 

نیز صورت گرفت.
مدیرکل مرکز هنرهای تجســمی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اســلامی در پایان در پاسخ به اینکه آیا این 
نوع سم پاشی کارساز خواهد بود یا خیر، گفت: این 
سم پاشی، سم پاشی عادی نیست و چون با پیشینه 
و مطالعه صورت گرفته و توســط کارشناســان و 
متخصصان پیشنهاد شده است، جای نگرانی وجود 
ندارد.بــه نقل از مهر، رئیــس جدید موزه هنرهای 
معاصــر تهران بنا به اعلام روابط عمومی این موزه، 
قرار بود روز ســوم مردادماه بــه همراه خبرنگاران 
رسانه ها از نمایشــگاه »مینیمالیسم و کانسپچوال 
آرت« بازدید کند و خبرنــگاران نیز پس از مدتی 
که وی به عنوان ریاست موزه منصوب شده، با آن ها 
گپ و گفتی داشته باشد که البته به دلیل بیماری 
وی، محقق نشــد.هرچند دیدار خبرنگاران داخلی 
که همیشه پیگیر وضعیت و شرایط موزه هنرهای 
معاصر هستند، محقق نشد اما روز اول شهریورماه از 
سوی روابط عمومی این مرکز خبر رسید که رئیس 
مــوزه روز ۳۱ مردادماه با خبرنگاران رســانه های 
خارجی دیداری داشــته اســت و وی همچنین در 
سخنانی حضور و همراهی رسانه ها را یک ضرورت 

قلمداد کرده است!

آرپژ تیموریان_ مکرمه قنبری در سال 
هزار و سیصد و هفت در روستای دری 
کنده بابل در اســتان مازندران متولد 
شد. او به خاطر نقاشــی هایش که در 
سبک پست مدرنیســم بود به شهرت 
جهانی رســید. نقاشی های وی موجب 
شــد تا به عنوان بانوی سال نقاش در 
سال دو هزار و یک توسط دوازدهمین 
دانشگاه  در  ایران شناســی  کنفرانس 
دولتی ســوئد معرفی شــود. مکرمه 
خواندن  سواد  و  دانشگاهی  تحصیلات 
و نوشــتن نداشــت و دوره علمی هم 
نگذرانده بود و در شصت وهفت سالگی 
نقاشی را آغاز کرد. نخستین نمایشگاه 
او در ســال هفتادوچهــار در گالری 
سیحون برپا شد. نمایشگاه های بسیاری 
از آثار مکرمه در سراسر دنیا برگزارشده 
و هرســاله برگزار می شود. مکرمه که 
خانه اش جزء میراث فرهنگی کشــور 
به ثبت رســیده و به موزه تبدیل شده، 
هرساله پذیرای بازدیدکنندگان فراوانی 
سراسر دنیاســت. خانه موزه مکرمه با 
موزه های مختلفی در دنیا ازجمله موزه 
باورز در ایالت کالیفرنیا آمریکا همکاری 
برپایی  آن  ماحصل  که  اســت  داشته 
نمایشگاه هایی در این ایالت بوده است.

اولین بار در ســال هــزار و نه صد و 
نودوهشت فیلمی از مکرمه توسط مجید 
ماهیچی ساخته شد و پس ازآن ».هالی« 
کارگــردان و مستندســاز آمریکایی 
فیلمی از او را ساخت همچنین در سال 
هزار و سیصد و نودودو ابراهیم مختاری 
از  را  فیلم »مکرمه، خاطرات و رؤیاها« 
او ساخت که منتشــر شد و به نمایش 

درآمد.
در ســفری که اخیراً به بابل داشتم به 
بازدید از ایــن موزه پرداختم و با آقای 
علی بلبلی فرزند جــاودان نام مکرمه 
موزه  خانه  مدیر  و  و مؤســس  قنبری 
مکرمه در مــورد چالش های این موزه 
به گفت وگو نشستم. گفتنی است آقای 
علی بلبلی خود آهنگســاز – نقاش و 
مجسمه ساز است و از فعالان عرصه هنر 

به شمار می آید.

 لطفــاً درباره موزه مکرمــه برای ما 
بگویید؟

درباره این که خانه ای کــه ما و جاودان نام، 
مکرمه قنبــری در آن زندگی می کرد چرا و 
چطور تبدیل به موزه شــده باید بگویم این 
موضوع برمی گردد به ده سال زندگی هنری 
مادرم. ایشــان بعد از یکی دو ســال نقاشی 
روی کاغذ، یک بار کــه کاغذ و رنگ دیر به 
دستشان رسید روی تمام درب و دیوارهای 
خانه نقاشی کشــیدند و این روند ادامه پیدا 
کرد و در طول شــش مــاه کل خانه اعم از 
گاز و یخچال را هم نقاشــی کشیدند. مادر 
وقتی فوت شدند محبوبیت و شهرت زیادی 
پیدا کردند و چون خانه شان هم پر از نقاشی 
بود این طور احساس کردم که باید از میراث 
مراقبــت کنم. اولین کاری کــه انجام دادم 
به اتفاق خانــواده تصمیم گرفتیم مادر را در 
حیاط همان خانه به خاک بســپاریم و این 
اقدام باعث شد که خانه حفظ شود. بعدازاین 
اقــدام میراث فرهنگی آمد خانه را ثبت کرد 
و آن در ســال هزار و سیصد و هشتادوشش 

به عنوان موزه مکرمه ثبت گردید.
 در این سال ها شــما چگونه حمایت 
شــدید؟ آیا نهادی به کمک موزه آمده 

اســت یا به طور شــخصی آن را حفظ 
نمودید؟

ســازمان میراث فرهنگی کمک هایی کرده 
اســت اما به هیچ عنوان کافی نبوده و حفظ 
این موزه بیشــتر شخصی بوده است. افرادی 
هم کمــک می کردند آن هم به این شــکل 
که جشــنواره هایی که در آن برگزار می شد 
هنرمندان و چهره های سرشــناس به موزه 
می آمدند و این باعث بیشتر دیده شدن موزه 
شــد اما اگر فکر کنید در طول مدت با تمام 
این برنامه هایی که داشتیم نهاده ای فرهنگی 
هنری دیگر به ما و موزه کمک کرده و یا در 
حفظ آن کوشیده است اصلًا این طور نبوده. 
تمــام هزینه های موزه را خــودم و از هزینه 
شخصی تأمین کرده ام و این موضوع همیشه 
برایم یک معضل به حساب آمده چراکه من 
هم یک تــوان مالی محــدود دارم و هزینه 

نگهداری موزه ارزان نیست.
 در این ســال ها که ویروس منحوس 
کرونــا همه گیر شــد و در بازدیدها و 
رفت وآمدهــا محدودیــت ایجاد کرد 
چگونه ســلامت موزه را حفظ کردید؟ 
وقتی  مکان هایــی  چنیــن  در  چون 
ناخودآگاه آنجا هم رو  رفت وآمد نشود 
به افول می رود و نشاط خود را از دست 

می دهد و خرابی هایی ایجاد می گردد؟
باید عــرض کنم حتی قبــل از کرونا هم با 
بلیت هایی کــه بازدیدکنندگان می خریدند 
هزینه مــوزه تأمین نمی شــد و بازهم باید 
به طور شخصی هزینه می کردم شاید باورتان 
نشود که ما هزینه های آب و برق و گاز را هم 
نتوانســتیم از فروختن بلیت تأمین کنیم. تا 
قبل از ورود کرونا ما در موزه جشــنواره های 
هنری و نمایشــگاه می گذاشــتیم بالاخره 
وقتی رفت وآمدی وجود داشته باشد هرچند 
ســخت، اما چراغ آنجا را روشن نگه می دارد 
اما بعد از شــیوع کرونا بااینکه از بسیاری از 
کارهایم افتادم مجبور شــدم بــا خانواده از 
تهران نقل مکان کرده و همین جا ساکن شوم 
که بالای ســر موزه باشم تا در این خاموشی 

موقت اتفاقی برای آن نیفتد.
 سازمان جهانی ایکوم حمایتی از موزه 

کرده است؟
ایکوم فقط سالانه یک نامه برای ما می فرستد 
بــرای برنامه تجلیــل از موزه ها که در هفته 
میراث فرهنگــی برگزار می شــود و ما هم 
گزارش فعالیت های سالانه مان را برای آن ها 

می فرستیم و هیچ گونه کمکی ازنظر هنری 
و اقتصادی به ما نکرده. ایکوم می توانســت 
کمک هــای بســیاری به ما بکنــد. یکی از 
گله هــای من از ایکوم این هســت که هنوز 
نتوانســته موزه را بشناسد و تصویر درستی 

از آن ندارد.
 چرا؟

واقعاً نمی دانم - دلیلش را باید از خودشــان 
پرسید.

 موزه هنرهای معاصر چطور؟
موزه هنرهای معاصر حتی نیامد یک تابلو از 
آثار مکرمه را برای تشــویق و یا حتی کمک 

برای بقای موزه بخرد
 فکر می کنیــد بزرگ ترین کاری که 

موزه مکرمه کرده چه بوده است؟
این کــه با جهان هم ســو شــد و فریاد زد 
ســن یک عدد است و بازنشســتگی معنا 
ندارد. وقتی فیلم مستند »مکرمه خاطره و 
رؤیاهــا« به نمایش درآمد یکی از منتقدین 
فیلم در فرانسه گفت: این زن کاری را کرد 
که امروز پژوهشــگران مــا در غرب دارند 
انجام می دهند و آن این اســت که به افراد 
مســن بگوییم شــما فکر نکنید بازنشسته 
و ازکارافتاده هســتید. آن شــور و هیجان 
و عشــق و اشتیاق به زیســتن و فراگیری 
و عمل، با بالا رفتن ســن در انســان ها از 
بیــن نمی رود. موزه مکرمــه در بیش از دو 
دهه فعالیت خــود باعث شــد هنرمندان 
خودآموخته ای بــه قابلیت های خود ایمان 
آورند که روی زندگی خود، فرزندان و نوه ها 
تأثیر بگذارند. در ایران بعد از هفتادسالگی 
و در برخی از موارد شــاید هم کمتر، افراد 
بازنشسته می شوند و در خانه منتظر مرگ 
می نشــینند اما موزه مکرمه کاری کرد که 
این آدم هفتادساله بیاید بنشیند فرابگیرد، 
خلق کند، به رؤیاهایش دست یابد و دوباره 
زندگی را پیدا کند و به جای افســردگی تا 
زنده هست عشق به زندگی را تجربه کند و 
در کل خانــواده و فامیل خود تاثیر بگذارد. 
مــوزه مکرمه حــدود ده کارگاه مشــترک 
با دانشــگاه کلمبیا که یکــی از معتبرترین 
دانشــگاه های دنیاســت برگــزار کــرده و 
این دانشــگاه دو کتاب در مــورد مکرمه و 
موزه به چاپ رســانده اســت. اینجا با اکثر 
هنرمندان خوب کشــور کارگاه مشــترک 
برگزار کرده است. فکر می کنم رسالت موزه 
مکرمــه همین ها بوده و دیگر چه کاری باید 

می کرده که نکرده اســت آن هم بااین همه 
دشواری هایی که در این راه وجود داشت.

 از نگاه من جاودان نام مکرمه و شما 
هر کاری نیاز بوده انجام دادید. شــوره 
کردید  تبدیل  باغســتانی  به  را  زاری 
که اکنون دنیا از محصول آن اســتفاده 
می کند و حــال وقت این اســت که 
نهادهای داخلی و بین المللی برای حفظ 
آن بکوشــند. فکر می کنم شما با این 
پیامی  گفت وگو و صحبت هایتان دارید 
را منتقل می کنید و آن این اســت که 
دیگر به تنهایی نمی شــود به این موزه 
است  پربرکت  باغســتانی  حال  که  را 

رسیدگی نمود. درست است؟
دقیقاً همین طور است. ببینید اکنون موزه به 
مرمت نیاز دارد و این کار، یک کار تخصصی 
اســت که اســتادکار نیاز دارد و هزینه آن 
بسیار سنگین است کار من به تنهایی نیست. 
خواهش می کنم این موضوع را به طور شفاف 
بیان کنید که من به عنوان فرزند مکرمه که 
نزدیک به ســه دهه است مســئولیت موزه 
مکرمه را عهده دار بوده ام، به طور جد هشدار 
می دهم که موزه نیاز به مرمت تخصصی دارد 
بخشــی از دیوارها که نقاشی روی آن است 
طلبه کــرد و چندی دیگر حتی قابل مرمت 
هم نیست و حفظ این موزه دیگر نمی تواند 
به طور شــخصی پیش رود. اگر این روند به 
همین گونــه ادامه پیدا کنــد آیندگان ما را 
مقصر می دانند و می پرســند که چرا به این 
موزه رسیدگی نشــد و این فاجعه فرهنگی 
هنری رخ داد و بعد ما برای آن ها چه جوابی 

خواهیم داشت؟
موزه بایــد محلی برای رفت وآمد هنرمندان، 
هنردوســتان و متخصصین باشد. این بدین 
معناست که موزه باید دارای یک کافی شاپ 
و رســتوران – یک گالری بــرای برگزاری 
کارگاه ها – یک اقامتگاه و سرویس بهداشتی 
و حمام باشــد چراکه اینجا روستاست و از 
شهر فاصله دارد و کسی که به اینجا می آید 
حتماً از راه دور و یا از کشــوری دیگر آمده 
و رفت وآمد برایش ســخت است و از طرفی 
باید به طور منظــم در کلاس ها و همایش ها 
و سخنرانی ها حضورداشته باشد و نمی تواند 
وقت خود را درراه تلف کند. اگر این امکانات 
فراهم نشود نباید انتظار فعالیت های خاص از 
موزه را داشته باشیم که این موزه می توانست 

صدها کار بکند ولی نکرد.

علی بلبلی فرزند مکرمه قنبری و مؤسس و مدیر خانه موزه مکرمه در گفت وگو با »همدلی«: 

موزه مکرمه؛ نیازمند مرمت تخصصی

همدلی| مریم بحرالعلومی کارگردان فیلم سینمایی »قطع 
فوری« بیان کرد که امروز در اکران عمومی در سینماهای 
سرگروه برای فیلم های پرفروش شاهد متوسط ۳۰ مخاطب 
در هر ســانس هســتیم! کارگردان فیلم ســینمایی »قطع 
فوری« دربــاره آخرین وضعیت این فیلم ســینمایی برای 
اکــران عمومی توضیح داد: در حال حاضــر پروانه نمایش 
فیلــم را گرفته ایــم و در حال تقویت برخــی کارهای فنی 
فیلم هستیم. برای پخش خارجی فیلم هم اقدام کرده ایم و 
منتظر نتایج آن هستیم. به همین دلیل هنوز تصمیم قطعی 

درباره شرایط اکران داخلی آن نگرفته ایم.
او درعین حال وضعیت اکران عمومی ســینماها را نامناسب 
دانســت و گفت: شاید در این شــرایط اکران آنلاین کمی 
وسوســه کننده تر باشــد چرا که پیش از با فیلم »شهربانو« 

تجربه خوبی در زمینه اکران آنلاین داشتم.
بحرالعلومی دربــاره عدم رضایت طیفی از فیلم ســازان از 
عرضــه آنلاین فیلم خود هم بیان کــرد: باید دید تعریف و 
تعبیر دوســتان از رضایت، چیست. طبیعتاً من هم رضایت 
محض نداشــته ام و معتقدم آن فیلم به حق خود نرســید، 
هم به لحاظ حضورهای جشــنواره ای هم در اکران. فیلم در 
جشــنواره های خارجی موفق تر ظاهر شــد و همین مسئله 
هم کمی خستگی ما را در کرد. در حوزه اکران هم رضایت 
نســبی داشتیم چرا که منجر به دیده شدن فیلم شد. توقع 
از فیلم هایی از جنس »شــهربانو« از ابتدا فروش میلیاردی 

نیســت اما واقعیت این اســت که شــرایط امروز سینماها 
اصلًا شــرایط مناسبی نیســت. وقتی صحبت از ۴ الی ۱۰ 
نفر مخاطب در هر ســانس اکران ســینما می شود، چگونه 

می خواهیم درباره اکران عمومی صحبت کنیم؟
وی افزود: زمان اکران فیلم اول من »پاســیو« که در گروه 
هنروتجربه هم اکران شــد، حداقل ۲۰ تا ۳۰ نفر مخاطب 
در ســالن داشتیم اما امروز در اکران عمومی در سینماهای 
ســرگروه برای فیلم های پرفروش شــاهد این اعداد و ارقام 
هســتیم! این شرایط واقعاً جای تأسف دارد. به همین دلیل 
ترجیــح می دهم فیلم »قطع فوری« هــم فعلًا حضورهای 
جشــنواره ای چه در داخل و چه در خارج داشــته باشد تا 

بتواند ارتباط درست با مخاطب را تجربه کند. این فیلم هم 
با نگاه به گیشه ساخته نشده اما حرفش حرفی است که بر 

دل مردم می نشیند.
بحرالعلومــی درباره تجربــه تهیه کنندگی خود هم توضیح 
داد: فیلــم »قطع فوری« اولین فیلمی بود که من به صورت 
رسمی تهیه کنندگی آن را بر عهده داشتم و در دو فیلم قبل 
به عنوان مجری طرح و یا تهیه کننده اجرایی حضور داشتم. 
تجربه تهیه کنندگی در »قطع فوری« بســیار تجربه خوبی 
برایم بود چراکه سال ها سابقه برنامه ریزی و حضور در گروه 
تولید داشــتم. در این حیطه چنین تجربه هایی بسیار برای 

تهیه کننده تازه کاری مانند من ارزشمند است.
او در پایان مطرح کــرد: در حال حاضر تهیه کنندگی فیلم 
اول نســیم فروغ را بر عهــده دارم که به نظرم اتفاق خوبی 
هم در این پروژه در حال رخ دادن اســت. هدف گذاری من 
ابتدا همیــن بود که در کنار کارگردانــی، تهیه کنندگی را 
هم دنبال کنم اما شــاید آن قدر جــدی نبودم که بخواهم 
بــرای فیلم های دیگران هم تهیه کنندگی کنم. از مرحله ای 
به بعد، بعد از تجربه ســختی های فیلم اول و دوم از منظر 
نبود حمایت های مالی و مســائل تولیدی که بیشتر مربوط 
به پروژه های مستقل می شود، عزم خودم را جزم کردم تا از 
کارگردانان فیلم اول و تازه کار حمایت کنم. شــاید در مقام 
تهیه کننــده بتوانم باری را از دوش کارگردانان این آثار کم 

کنم. این مهم ترین انگیزه من در این حوزه است.

مریم بحرالعلومی؛ کارگردان فیلم سینمایی »قطع فوری«:

با۳۰مخاطبدرسانس،ازاکرانحرفمیزنیم؟
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